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Studenti skloubili studium a sportovní úspěchy. ‚Škola jde kolikrát naproti,‘ říkají po letní univerziádě
...bych chtěl dodělat,“ dušuje se Burda. Univerzita Pardubice podle něj podporuje duální kariéru sportovců. „Existuje speciální program UNIS Victoria VSC. Může
jít o vypsání mimořádných termínů zkoušek, individuální studijní plán anebo podmínky pro regeneraci v podobě sauny, wellness, bazénu. K tomu...
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Atletika

Atlet roku. Vadlejch vítězí třetí rok v řadě
...oštěpař suverénně vládne českým atletům. Anketu Atlet roku letos vyhrál o 372 bodů před stříbrným koulařem z halového evropského šampionátu Tomášem
Staňkem. Třetí skončila smíšená štafeta na 4x400 metrů, která získala bronz na mistrovství světa a triumfovala na Evropských hrách. ...
Metro | 06.11.2023 | rubrika: Sport | autor: ČTK | N1

Plavání

Veteránce Petře Weber chyběly k limtu pro ME v krátkém bazénu 4 setiny Vytvořeno: 5. listopad 2023
...Petra Weber. Na 50 metrů prsa dělily českou rekordmanku jen 4 setiny sekundy. Nejúspěšnější plavkyní mítinku byla se čtyřmi prvenstvími Kristýna Horská. 
Před jedenácti lety se Petra Weber ještě pod dívčím jménem Chocová stala na prsové padesátce mistryní Evropy v padesátimetrovém i krátkém...
czechswimming.cz | 05.11.2023 | URL

Triatlon

Králem triatlonu je podruhé Lukáš Kočař
...opatřením dostal doma v obýváku,“ řekl třicetiletý Kočař na vyhlášení v Besedním domě. 
Druhé místo obsadila loňská vítězka ankety Petra Kuříková, šestá z evropského šampionátu v Madridu a čtvrtá na Světovém poháru v Brasílii. Třetí skončila
Tereza Zimovjanová, která v závěru sezony vybojovala...
sport.cz | 04.11.2023 | rubrika: Ostatní sporty | autor: ČTK | URL

Plné znění

VICTORIA VSC MŠMT

Studenti skloubili studium a sportovní úspěchy. ‚Škola jde kolikrát naproti,‘ říkají po letní univerziádě
irozhlas.cz | 03.11.2023 | rubrika: Sport | autor: Jakub Malý, Tomáš Petrilák | URL

Času máme všichni málo. Minimálně to tvrdíme. Někteří ale zvládají sportovat na olympijské úrovni a zároveň studovat. Právě takoví lidé jsou pravidelně k vidění
na univerziádě. Letošní ročník se odehrál v Číně a česká výprava odletěla s bilancí čtyř zlatých, tří stříbrných a pěti bronzových medailí. Poslechněte si rozhovor
se studenty a zároveň sportovci Matějem Burdou a Janem Čejkou.

Velký průlom zaznamenali svým triumfem basketbalisté. „O umístění jsme se předem vůbec nebavili. Šli jsme tam s tím, že si to chceme užít. Neměli jsme oproti
jiným nějaký hvězdný tým. Turnajem jsme proplouvali. Ve finále to bylo o štěstí. Outsider v jednom zápase může zabojovat, dát do toho srdce. V životě jsem
nezažil větší euforii a nikdy jsem nehrál před takovou kulisou,“ říká basketbalista Matěj Burda.

Sportovci, kteří si neodvezli cenný kov, získali motivaci pro další kariéru. Třeba jako plavec Jan Čejka, který se umístil na 5. místě na trati 200 metrů znak. „S
umístěním jsem spokojený, ale nepodařilo se mi vydat ze sebe to nejlepší, co dokážu. Forma se mi nějak nepovedla vygradovat, jak bych potřeboval. Plaval jsem
dost za svými možnostmi. Musím se zamyslet nad tím, proč se to nepovedlo a co můžu zlepšit a změnit do příštích let a závodů. Mým největším úspěchem je
zatím účast na olympijských hrách. Osobně si taky cením 5. místa na mistrovství světa 2021.“

Čejka studoval na Fakultě elektrotechniky a informatiky Univerzity Pardubice. „Šel jsem tam s tím, že mě informatika baví, ale během studia jsem zjistil, že to asi
není obor úplně pro mě. Navíc to bylo náročné zvládat se sportem. Spoustu času jsem trávil na soustředěních, na závodech. Studium jsem pak ukončil. Věnovat
se čistě plavání v Česku ani nejde. Chtěl bych studovat v Olomouci a následně se věnovat třeba trenérství. Prostě ve sportu dál pokračovat.“

Basketbalista Burda naopak ještě studuje na pardubické Fakultě chemicko-technologické obor farmakochemie a medicinální materiály. „Chtěl jsem vždy studovat
medicínu, což se s profesionálním basketbalem úplně spojit nedá. Pak jsem si vybral něco, co je k tomu blízko, i když máme o hodně víc chemie, než jsem
čekal.“

Dá se to zvládnout?

„Zatím to zvládám. S přednáškami a semináři se mi snaží univerzita vyhovět. Nemám tam povinnou docházku, protože míváme dvoufázové tréninky a dva
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zápasy týdně. Jsem ve třeťáku a bakaláře bych chtěl dodělat,“ dušuje se Burda.

Univerzita Pardubice podle něj podporuje duální kariéru sportovců. „Existuje speciální program UNIS Victoria VSC. Může jít o vypsání mimořádných termínů
zkoušek, individuální studijní plán anebo podmínky pro regeneraci v podobě sauny, wellness, bazénu. K tomu se přidává měsíční finanční příspěvek podle
sportovní úrovně daného studenta.“

Atletika

Atlet roku. Vadlejch vítězí třetí rok v řadě
Metro | 06.11.2023 | rubrika: Sport | autor: ČTK | N1

Oštěpař Jakub Vadlejch (na snímku) je potřetí za sebou českým atletem roku. Ocenění za rok 2023 získal díky bronzu na mistrovství světa a vítězství v
Diamantové lize, navíc mu výkonem 89,51 metru patřil nejdelší hod sezony. Díky další úspěšné sezoně v hlasování 141 funkcionářů, trenérů a novinářů získal
1405 bodů. „Já bych sezonu 2023 nazval téměř perfektní,“ řekl. Třiatřicetiletý oštěpař suverénně vládne českým atletům. Anketu Atlet roku letos vyhrál o 372
bodů před stříbrným koulařem z halového evropského šampionátu Tomášem Staňkem. Třetí skončila smíšená štafeta na 4x400 metrů, která získala bronz na
mistrovství světa a triumfovala na Evropských hrách. 

Plavání

Veteránce Petře Weber chyběly k limtu pro ME v krátkém bazénu 4 setiny Vytvořeno: 5. listopad 2023
czechswimming.cz | 05.11.2023 | URL

Velká cena Brna byla poslední příležitostí pro české plavce pokusit se o limit pro evropský šampionát v krátkém bazénu v Rumunsku.

Nejblíže k zajištění místa v letadle do Otopeni byla nejzkušenější česká plavkyně Petra Weber. Na 50 metrů prsa dělily českou rekordmanku jen 4 setiny sekundy.
Nejúspěšnější plavkyní mítinku byla se čtyřmi prvenstvími Kristýna Horská. 
Před jedenácti lety se Petra Weber ještě pod dívčím jménem Chocová stala na prsové padesátce mistryní Evropy v padesátimetrovém i krátkém bazénu a
startovala i na olympijských hrách v Londýně. Letos zářila na mistrovství světa kategorie Masters a v Brně se při šestém dílu Českého poháru Arena Cupu ocitla
nesmírně blízko splnění limitu pro ME v krátkém bazénu. V rozplavbě dosáhla 37 letá Petra Weber času 30.76, kterým zaostala za požadovaným výkonem o 4
setiny sekundy. Po rozplavbách se pokračovalo v nejkratších sprintech vyřazovacím způsobem až do finále, přičemž Petra Weber skončila v semifinále a obsadila
celkově 3. místo za vítěznou Natálií Jandíkovou a druhou Janou Přibylovou. 
Kvalitní výkon předvedla na 100 metrů volný způsob Barbora Janíčková, která už měla limit pro ME splněný a na Velké ceně Brna se opět dostala pod jeho
hodnotu. Kraulovou stovku zvládla v bazénu Za Lužánkami za 53.64, kterým si vylepšila letošní maximum a jen 19 setin sekundy jí scházelo k osobnímu
rekordu. Něco podobného se povedlo i Ondřeji Gemovovi na 200 metrů motýlek, který zaplaval limit pro Otopeni už před třemi týdny na Plzeňských sprintech, a i
s výkonem z Brna 1:54.88 by si zajistil start na evropském šampionátu. 
Na účast na „krátké Evropě“ si dělali zálusk i další plavci, ale nikomu se limit pokořit nepodařilo. Naději na cestu do Rumunka živili Jan Šefl v motýlkových
sprintech, Jan Čejka na všech znakových tratích i Jakub Bursa na 200 a 400 metrů polohově, ale stanovené limity na těchto tratích snaze všem třem odolaly.
Jeden limit, oba na 200 metrů prsa, už měli z dřívějších závodů splněný Matěj Zábojník a Kristýna Horská, ale Zábojník na prsových tratích, ani Horská v
polohovkách na 100 a 200 metrů, další limit nepřidali. Právě Kristýna Horská se na Velké ceně Brna radovala z největšího počtu čtyř prvenství, když ovládla
finálové závody na 100 a 200 metrů prsa i polohově. 
Příštím, celkově sedmým, závodem Českého poháru Arena Cupu bude Velká cena Zlína ve dnech 24.-26. listopadu 2023. 

Triatlon

Králem triatlonu je podruhé Lukáš Kočař
sport.cz | 04.11.2023 | rubrika: Ostatní sporty | autor: ČTK | URL

Králem triatlonu se stal podruhé Lukáš Kočař. V anketě České triatlonové asociace zvítězil především díky stříbrným medailím z mistrovství světa i Evropy v
terénním triatlonu či dvanáctému místu na mistrovství světa v dlouhém triatlonu. Ocenění převzal dnes na galavečeru v Brně.

„V tomto roce jsem se zaměřil na terénní triatlon a jsem moc rád, že jsem i díky tomu získal toto ocenění. Přebírat korunu tady na vyhlášení je určitě
příjemnější, než když jsem ji v roce 2020 kvůli protikoronavirovým opatřením dostal doma v obýváku,“ řekl třicetiletý Kočař na vyhlášení v Besedním domě. 
Druhé místo obsadila loňská vítězka ankety Petra Kuříková, šestá z evropského šampionátu v Madridu a čtvrtá na Světovém poháru v Brasílii. Třetí skončila
Tereza Zimovjanová, která v závěru sezony vybojovala v závodech Světového poháru v Asii třetí a páté místo. 
Trenérem roku byl zvolen Lukáš Vrobel a talentem roku Kateřina Hadravová. 
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